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     Białe Błota, dnia 08.12.2021 r. 

BRG.0012.1.12.2021 

 

Protokół z posiedzenia 

 Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota  

z dnia 08.12.2021 r. od godz. 13.00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a  

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów radna Ilona 

Nowakowska, radna Magdalena Burdanowska, radny Bronisław Balcerowski, radna 

Aleksandra Lubońska, radny Henryk Sykut, radny Krzysztof Michalak, radny Krzysztof 

Kocikowski, radny Sławomir Ruge, radna Karolina Lachowicz, radny Sławomir Ossowski, 

radna Kamilla Grzelak, radna Maria Wolsztyńska, Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak  

Przewodnicząca Komisji powitała zebranych na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady 
Gminy Białe Błota, odczytała pouczenie dotyczące ochrony danych osobowych, sprawdziła 
obecność i przedstawiła tematykę posiedzenia Komisji: 

1. Ostateczna opinia do projektu budżetu oraz WPF na 2022 rok  
2. Plan pracy Komisji Budżetu i Finansów na I kwartał 2022 rok.  

Ad. 1 
Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poinformowała, że wpłynęły od radnych wnioski 
do zmian w projekcie budżetu. Mówiła, że zgodnie z uchwałą z dnia 01.10.2020 r. nie można 
na obecnym posiedzeniu składać wniosków, ponieważ jest to ostateczny termin do wydania 
opinii przez komisję  do projektu budżetu. Przekazała, że wszystkie pozostałe komisje Rady 
Gminy złożyły opinie do projektu budżetu. Następnie odczytała pismo Zastępcy Wójta z 
którego wynika, iż Wójt Gminy Białe Błota zaakceptował wniosek radnej Marii Wolsztyńskiej 
i radnej Aleksandry Lubońskiej z dnia 01.10.2021r. dot wprowadzenia w drodze 
autopoprawek do załącznika nr 4 projektu budżetu gminy Białe Błota na rok 2022 
wnioskowanych zadań inwestycyjnych zgodnie ze złożonym wnioskiem. Przekazała, że 
autopoprawki będą mogły być wniesione na sesji budżetowej, dotyczy to również wniosku 
radnego Bronisława Balcerowskiego. Zgodnie z uchwałą do dnia 03.12. komisje przekazują 
opinię wraz z wnioskami. Następnie Przewodnicząca Komisji odczytała opinie  do projektu 
budżetu, które wpłynęły od pozostałych komisji Rady Gminy. Wszystkie komisje Rady Gminy 
Białe Błota wyraziły pozytywną opinię do projektu budżetu gminy na rok 2022 rok oraz WPF 
na rok 2022-2034.  
Radny Bronisław Balcerowski przekazał, że składając wniosek zasygnalizował, że w WPF ul. 
Gościnna w Łochowie jest zaplanowana na rok 2023-2024, czyli po okresie ważności projektu 
budżetu, który jest ważny do 19.09.2022 roku. Ponadto inwestycja tej ulicy jest przewidziana 
na liście podstawowej na dofinansowanie.  
Radna Maria Wolsztyńska pytała o dalszy tok realizacji wniosku złożonego w imieniu radnych 
Białych Błot, ponieważ na komisji w dniu 24.11 było powiedziane, że do dnia 03.12 istnieje 
możliwość składania wniosków, które będą rozpatrywane na komisji budżetu.  
Przewodnicząca Komisji odpowiedziała, że termin 03.12 tyczy się wniosków składanych przez 
komisje, a radni mogą składać wnioski do dnia 10.10  
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Radna Aleksandra Lubońska przekazała, że złożony wniosek jest w ramach przyznanych  
środków  na Białe Błota i zostały naniesione poprawki.  
Radny Sławomir Ossowski przekazał, że w projekcie budżetu na 2021 rok jest pozycja: 
„Projekt i budowa ul. Pogodnej w Cielu wraz z kanalizacją sanitarną”, łączne nakłady na tą 
inwestycję to kwota 2 400 000 zł, nie ma takiej pozycji w projekcie budżetu na 2022 rok, jak i 
w WPF.  
Radny Henryk Sykut zapewnił, że jest taki zapis w załączniku nr 4.  
Zastępca Wójta  Anna Jankowska-Cepak odpowiadając radnemu Bronisławowi 
Balcerowskiemu przekazała, że wpłynęło pismo w sprawie ul. Gościnnej. Zadanie jest w WPF 
na lata 2023 -2024, ważność projektu jest do 21.09.2022 r. Nie ma przeszkód, aby w trakcie 
roku budżetowego to zadanie wprowadzić przed upływem ważności projektu. Ulica została 
zgłoszona na dofinansowanie do Rządowego Programu Budowy Dróg. Jeżeli chodzi o ul. 
Pogodną w Cielu to jest to pozycja 81 w projekcie budżetu. Odnośnie wniosku radnej Marii 
Wolsztyńskiej i radnej Aleksandry Lubońskiej dot. projektów ul. Asfaltowej, ul. Tulipanowej, 
ul. Żonkilowej i ul. Modrej w Białych Błotach, Wójt Gminy pozytywnie zaakceptował wniosek 
i wniesie autopoprawkę podczas sesji.  
Radny Henryk Sykut stwierdził, że dochody budżetu w porównaniu z poprzednim rokiem są 
niższe. Wydatki są porównywalne do ubiegłego roku. W poprzednim roku planowany deficyt 
wynosił 18 mln 500 tys. zł, obecnie planowane jest 29 077 538 zł. Jest to więcej niż w zeszłym 
roku i to jest dość duża kwota. Tendencja zadłużenia do dochodów stale rośnie. Pytał, czy tę 
tendencję możemy powielać, czy nastąpią jakieś zmiany. Prosił o przygotowanie informacji, 
które inwestycje zostały rozpoczęta, na jaką kwotę, a które inwestycje zostały przesunięte na 
następny rok. Fundusz sołecki osiągnie poziom 834 075 zł.  Z tego wynika że część zadań 
gmina przekazuje na sołectwa i dochodzi do podziału środków na zadania.  
Radna Aleksandra Lubońska poparła wniosek radnego Henryka Sykuta w sprawie 
przedstawienia zestawienia inwestycji. Prosiła o przychylne głosowanie na sesji projektów 
wprowadzonych przez radnych z Białych Błot.  
Radny Sławomir Ossowski nawiązał do ulicy Gościnnej w Łochowie, wyraził swoje zdziwienie 
że ani Urząd, ani radni  nie zaproponowali zabezpieczenia środków na te ulice które zostały 
zgłoszone do programu. 
Radny Sławomir Ruge mówił, że mieszkańcy ul. Klonowej i ul. Wiśniowej z Łochowa składali 
wnioski do projektu budżetu o wpisanie tych ulic do zaprojektowania. Pytał, czy te wnioski 
były uwzględniane. 
Zastępca Wójta Anna Jankowska- Cepak mówiła, że jeżeli chodzi o ul. Wiśniową to została 
wystosowana petycja i w tej sprawie została udzielona zwrotna odpowiedź. Zadania te nie 
zostały ujęte w projekcie budżetu. Petycja została uznana za zasadną, jeżeli będą wolne 
środki i wniosek zostanie podtrzymywany 
Radna Maria Wolsztyńska pytała o termin ważności projektu ulicy Modrej.  
Radny Sławomir Ossowski prosił o przedstawienie wykazu wszystkich gotowych projektów 
dróg w gminie Białe Błota.  
Radny Henryk Sykut mówił o przekazaniu aportem środków na zakup koparki do ZWIUK. 
Poprzednio prezes ZWiUK występowała z informacją, że spółka potrzebuje do użytku 
samochód typu WOM-a. Mówiła również że spółka nie posiada koparki. Pytał czy byłaby 
możliwość, aby co roku sukcesywnie wspierać spółkę, uznając, że  potrzebna jest wola aby 
przeznaczyć środki na potrzeby spółki.  
Zastępca Wójta Anna Jankowska- Cepak mówiła, że w tym roku do spółki został przekazany 
aport w wysokości 2,5 mln zł, w roku obecnym zostanie przekazany aport w wysokości 4,5 
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mln zł. Łącznie 7 mln zł to nie mało jeżeli chodzi o pomoc dla spółki. Ponadto cały czas  gmina 
realizuje zadanie związane z modernizacją głównej przepompowni ścieków w związku z tym 
w przyszłym roku zostaną zainwestowane duże środki. Pomoc którą  otrzymuje spółka ze 
strony gminy jest bardzo duża.  
Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie zgłoszony przez 
radnego Henryka Sykuta wniosek dot. przygotowania zestawienia inwestycji, które będą 
realizowane w 2022 roku z podziałem na inwestycje nowe i inwestycje kontynuowane.  
Głosowanie:  
Radny Bronisław Balcerowski- za 
Radna Magdalena Burdanowska- za 
Radna Kamilla Grzelak- za 
Radny Krzysztof Kocikowski- za 
Radna Karolina Lachowicz- za 
Radna Aleksandra Lubońska- za 
Radny Krzysztof Michalak- za 
Radny Sławomir Ossowski- za 
Radny Sławomir Ruge- za 
Radny Henryk Sykut- za 
Radna Ilona Nowakowska- za 
Radna Maria Wolsztyńska- za 
Następnie Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie wniosek 
radnego Sławomira Ossowskiego w sprawie przygotowania zestawienia projektów  gotowych 
ulic i ulic w trakcie opracowania przez Referat Inwestycji i przekazanie tej informacji 
wszystkim radnym.  
Głosowanie:  
Radny Bronisław Balcerowski- za 
Radna Magdalena Burdanowska- za 
Radna Kamilla Grzelak- za 
Radny Krzysztof Kocikowski- za 
Radna Karolina Lachowicz- za 
Radna Aleksandra Lubońska- za 
Radny Krzysztof Michalak- za 
Radna Ilona Nowakowska- za 
Radny Sławomir Ossowski- za 
Radny Sławomir Ruge- za 
Radny Henryk Sykut- za 
Radna Maria Wolsztyńska- za 
Radna Katarzyna Tomicka wnioskowała o podanie informacji o ilości wykonanych dróg w 
sołectwach.  
Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że poprzednie wnioski były złożone przez członków  
Komisji Budżetu i Finansów, a radna Katarzyna Tomicka nie jest członkiem komisji.  
Radny Sławomir Ruge w imieniu radnej Katarzyny Tomickiej złożył wniosek o przedstawienie 
sprawozdania z ilości wykonanych dróg w poszczególnych sołectwach bądź w trakcie budowy 
w kadencji 2018-2021 
Radna Maria Wolsztyńska zwróciła uwagę, że nie można porównywać poszczególnych 
miejscowości np. Zielonki, czy Ciela do Białych Błot.  
Głosowanie:  
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Radny Bronisław Balcerowski- za 
Radna Magdalena Burdanowska- za 
Radna Kamilla Grzelak- za 
Radny Krzysztof Kocikowski- głos wstrzymujący  
Radna Karolina Lachowicz- za 
Radna Aleksandra Lubońska stwierdziła, że jeżeli będzie uwzględniony zapis dot. km dróg 
wówczas będzie za  
Radny Krzysztof Michalak- przeciw 
Radna Ilona Nowakowska- za 
Radny Sławomir Ossowski- przeciw 
Radny Sławomir Ruge- za 
Radny Henryk Sykut- za 
Radna Maria Wolsztyńska- przeciw 
Radny Krzysztof Kocikowski proponował, aby wnioskodawca wycofał wniosek, a kwestię tą 
ująć w planach pracy.  
Następnie Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska odczytała treść opinii Komisji Budżetu 
i Finansów oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata  2022-2034.  
Po odczytaniu opinii Przewodnicząca Komisji zaproponowała przerwę w celu zapoznania 
członków komisji z opinią, która została przesłana radnym na tablety. Poddała tą propozycję 
pod głosowanie.  
Głosowanie:  
Radny Bronisław Balcerowski- za 
Radna Magdalena Burdanowska- za 
Radna Kamilla Grzelak- za 
Radny Krzysztof Kocikowski- za 
Radna Karolina Lachowicz- za 
Radna Aleksandra Lubońska- za 
Radny Krzysztof Michalak- za 
Radna Ilona Nowakowska- za 
Radny Sławomir Ossowski- za 
Radny Sławomir Ruge- za 
Radny Henryk Sykut- za 
Radna Maria Wolsztyńska- za 
Po przerwie Przewodnicząca Komisji wznowiła obrady.  
Radny Henryk Sykut zaproponował, aby w opinii znalazła się również informacja o 
dochodach bieżących w wysokości 130 460 420,29 zł. i wydatkach bieżących zaplanowanych 
na kwotę 131 360 420,29 zł. Zapis zaproponował w punkcie 6 i 7.  
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie wprowadzenie do opinii Komisji  punktów 
przedstawionych przez radnego Henryka Sykuta.  
Głosowanie:  
Radny Bronisław Balcerowski- za 
Radna Magdalena Burdanowska- za 
Radna Kamilla Grzelak- za 
Radny Krzysztof Kocikowski- nie głosował  
Radna Karolina Lachowicz- za 
Radna Aleksandra Lubońska- za 
Radny Krzysztof Michalak- za 
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Radna Ilona Nowakowska- za 
Radny Sławomir Ossowski- za 
Radny Sławomir Ruge- za 
Radny Henryk Sykut- za 
Radna Maria Wolsztyńska- za 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przedstawioną opinię Komisji Budżetu i 
Finansów oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Głosowanie:  
Radny Bronisław Balcerowski- za 
Radna Magdalena Burdanowska- za 
Radna Kamilla Grzelak- za 
Radny Krzysztof Kocikowski- za  
Radna Karolina Lachowicz- za 
Radna Aleksandra Lubońska- za 
Radny Krzysztof Michalak- za 
Radna Ilona Nowakowska- za 
Radny Sławomir Ossowski- za 
Radny Sławomir Ruge- za 
Radny Henryk Sykut- za 
Radna Maria Wolsztyńska- głos wstrzymujący 
Komisja wydała pozytywną opinie w sprawie ww. projektów uchwał.  
Przewodnicząca Komisji zaproponowała ponownie przerwę, jednocześnie radny Henryk 
Sykut poprosił, aby w czasie przerwy członkowie komisji nadesłali na adres e- mail biura rady 
propozycje tematów do planu pracy komisji na I kwartał 2022 r.  
Ad.2 
W drugiej części posiedzenia komisji członkowie komisji podawali propozycje do planu pracy 
komisji na I kwartał 2022 roku.  
Radna Karolina Lachowicz zaproponowała, aby obrady komisji Budżetu i Finansów odbywały 
się po zakończeniu obrad wszystkich komisji Rady Gminy.  
Radny Bronisław Balcerowski zaproponował temat do omówienia w miesiącu marcu 2022 r. 
dot. informacji realizacji inwestycji i kontynuacji realizacji inwestycji z ubiegłego roku.  
Radny Krzysztof Kocikowski zaproponował przeprowadzenie analizy inwestycji drogowych z 
podziałem na: nowe projekty zawarte w budżecie gminy na 2022 oraz WPF2022-2034, pod 
kątem przygotowanych, aktualnych projektów z wyszczególnieniem projektów które uległy  
zdezaktualizowanych, projektów realizowanych, projektów zrealizowanych, całkowitych 

kosztów inwestycyjnych. Analizy należałoby dokonać z uwzględnieniem podziału na: 

sołectwa, długości dróg lub odcinków objętych inwestycją w odniesieniu do  wszystkich 

istniejących  dróg danym sołectwie, źródeł finasowania, czasu realizacji.  

Radny Krzysztof Michalak proponował omówienie tematu dot. dofinansowań do wymiany 

źródeł ciepła.  

Przewodnicząca Komisji odczytała plan pracy Komisji Budżetu i Finansów na I kwartał 2022 r.  

Styczeń 

1. Szczegółowe omówienie dofinansowania do źródeł ciepła  

2. Omówienie  projektów uchwał na sesje 

3. Sprawy bieżące 

Luty: 
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1. Utrzymanie  zimowe i letnie dróg – sprawozdanie za 2020 r . Jakie zostały wydatkowane 
środki finansowe na poszczególne zadania 
Sprawozdanie w  wersji papierowej proszę przekazać do BRG co najmniej 2 dni wcześniej aby 
członkowie komisji zapoznali się z materiałami  
2. Analiza inwestycji drogowych w Gminie Białe Błota pod względem : 

- nowych projektów zawartych w budżecie gminy i WPF w br.  

- przygotowanych , aktualnych projektów z wyszczególnieniem   ewentualnych 

zdezaktualizowanych  

- projektów realizowanych  

- projektów zrealizowanych  

- całkowitych kosztów inwestycyjnych 

Analizy należałoby dokonać z uwzględnieniem : 
- podziału na sołectwa  
- długości dróg lub odcinków objętych inwestycją w odniesieniu do  wszystkich istniejących w 
danym sołectwie 
- źródeł finasowania 
- czasu realizacji   
3. Analizy w wersji papierowej proszę przekazać co najmniej 2 dni przed posiedzeniem 
komisji aby członkowie komisji zapoznali się z materiałami  
4. sprawy bieżące 
Marzec:  

1. Szczegółowe omówienie kontynuacji inwestycji za rok 2021. 
2. Materiały na sesję 
3. Sprawy bieżące 

Następnie poddała pod głosowanie plan pracy komisji. 

Głosowanie:  
Radny Bronisław Balcerowski- za 
Radna Magdalena Burdanowska- nie głosowała  
Radna Kamilla Grzelak- za 
Radny Krzysztof Kocikowski- za  
Radna Karolina Lachowicz- nie głosowała  
Radna Aleksandra Lubońska- głos wstrzymujący 
Radny Krzysztof Michalak- za 
Radna Ilona Nowakowska- za 
Radny Sławomir Ossowski- za 
Radny Sławomir Ruge- za 
Radny Henryk Sykut- za 
Radna Maria Wolsztyńska- za 
Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 
Protokół na podstawie  
nagrania sporządziła:  
Anna Cabańska  
 

 
 
Przewodnicząca Komisji  
     Ilona Nowakowska 
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